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نقل و انتقالات

خبر

سه بازیکن جدید هوادار
هـــوادار تهران که بـــا مهدی رحمتـــی چهارمین فصل 
حضـــور در لیگ برتر را آغاز خواهد کـــرد از چهار خرید 
جدیـــد خود بـــه طـــور رســـمی رونمایی کـــرد. مهدی 
ترکمـــان مدافـــع ســـابق تیم هـــای مس رفســـنجان، 
ســـپاهان، پارس جنوبی و آلومینیـــوم در این فصل در 
هـــوادار بازی خواهد کـــرد. همچنین دانیـــال ماهینی 
و پیمـــان رنجبری نیـــز دو خرید باتجربـــه دیگر هوادار 
هســـتند که ایـــن فصـــل زیر نظـــر مهدی رحمتـــی کار 

خواهنـــد کرد.

شایان مصلح و تمدید با ذوب آهن
شـــایان مصلح که بـــا پایان قـــراردادش بـــا ذوب آهن 
بحث جدایی و تجربه تیم جدیدش نیز شـــکل گرفته 
بـــود، در نهایت ترجیـــح داد بار دیگـــر در کنار محمد 
ربیعـــی کار را دنبـــال کـــرده و یاغی اصفهانـــی نیز لقب 
گیـــرد کـــه تجربه بازی در هـــر دو تیم شـــهر اصفهان را 
دارد. ایـــن در حالی بود که در پنجره تابســـتانی بحث 
انتقـــال این مدافـــع چپ پا بـــه مس رفســـنجان و کار 
کردن زیـــر نظر محـــرم نویدکیا نیز شـــکل گرفته بود. 
اتفاقی که می توانســـت با توجه به بـــازی او در تیم های 
ســـپاهان، ذوب آهن، استقلال و پرســـپولیس این بار 
با انتخـــاب دو تیم هم اســـتانی دیگـــر، بازیکن جالب 
توجهی از او بســـازد که در نهایت به ســـرانجام نرسید.

سبحان پسندیده آبی پوش شد
آبی پوشـــان خوزســـتانی که با جدایـــی خیل عظیمی 
از بازیکنان مواجه شـــده اند و عده زیـــادی هم جذب 
ایـــن تیـــم شـــده اند، بـــا شـــمای متفاوتی نســـبت به 
لیگ بیســـت و ســـوم در فصل جدید حضـــور خواهد 
یافت. در جدیدترین اقدام مدیران باشـــگاه استقلال 
خوزستان با سبحان پســـندیده مدافع 24 ساله فصل 
گذشـــته هوادار که متولد ســـاری اســـت و از این شهر 
بـــه فوتبال ایران معرفی شـــده قـــرارداد امضـــا کردند. 
پســـندیده فصـــل گذشـــته در 20 بازی لیـــگ برتر برای 
هـــوادار بـــه میـــدان رفـــت کـــه 17 حضـــور ثابـــت و 3 
حضـــور تعویضی داشـــت. میـــودراگ بوژوویچ در حال 
شـــکل دادن به یکـــی از متفاوت تریـــن تیم های لیگ 
برتر اســـت و باید دیـــد عملکرد او بـــا نفراتی که جذب 

کرده چطـــور خواهد بود.

ع اولین خرید ملوان با نظر زار
ع بـــه عنوان  تنها یـــک روز بعـــد از انتخـــاب مازیار زار
ســـرمربی قـــوی ســـپید خـــزر، ایـــن تیم شـــمالی یک 
مدافع جدید جـــذب کرد. محمدرضـــا رضایی مدافع 
23 ساله  فصل گذشته شـــمس اذٓر با قراردادی رسمی 
ع  به ملوان بندرانزلی پیوســـت. در حالی که مازیار زار
به تازگی جانشـــین ســـعید دقیقـــی در ملوان شـــده، 
اولیـــن خرید خـــود را انجام داد تـــا تیم را بـــا تفکرات 

خـــودش بیشـــتر هماهنگ کند.

طارمی پیراهن خود را برای آزادی 
زندانیان یزد اهدا کرد

مهـــدی طارمـــی، لژیونـــر محبـــوب و ملـــی پوش 
فوتبـــال کشـــورمان طـــی اقدامـــی خیرخواهانـــه، 
پیراهن خود را با امضـــای بازیکنان تیم ملی جهت 
آزادی زندانیان جرایم غیرعمد در اســـتان یزد اهدا 
کرد. بـــه همت امیر فرشـــاد تفکـــری بافقی رئیس 
هیأت فوتبال اســـتان یزد، در اقدامی خیرخواهانه 
مهـــدی طارمـــی ملی پـــوش محبـــوب کشـــورمان 
پیراهنـــش را کـــه بـــه امضـــای همـــه اعضـــای تیم 
ملی فوتبالمان رســـیده جهت مزایـــده برای آزادی 
زندانیان جرایم غیرعمد به ســـتاد دیه اســـتان یزد 
هدیه کـــرد. این پیراهـــن در برنامـــه اجتماعی ماه 
مهربانی، توســـط مجریـــان این برنامـــه به نمایش 
گذاشـــته شد و قرار اســـت در آیین گلریزان استان 
یزد به فروش گذاشـــته شـــود. در ســـال گذشـــته 
تعـــداد 1۸۵ زندانـــی جرائم غیرعمـــد از زندان های 

اســـتان آزاد شدند.

ماجدی: دیگر هیچ باشگاهی در 
تهران هبه و اجاره داده نمی شود

سیدمیرشـــاد ماجدی، رئیس هیـــأت فوتبال تهران 
گفت: »بـــار دیگـــر از خانواده ها خواهـــش می کنم 
که هرگـــز پرداخت هـــای آنچنانی و خـــارج از عرف 
بـــه باشـــگاه ها، مربیـــان، اینجنت ها و... نداشـــته 
باشـــند. تأکیـــد می کنـــم کـــه اگـــر پرداختی هایـــی 
داشـــته باشند خودشـــان مسئول هســـتند و هیأت 
فوتبـــال بـــه شـــکایت این افـــراد رســـیدگی نخواهد 
کـــرد. خانواده ها قطعـــاً قبـــل از هر اقـــدام مالی از 
هیـــأت فوتبال اســـتان تهـــران اســـتعلام بگیرند تا 
خـــدای ناکـــرده با مشـــکل مواجـــه نشـــده و دچار 
زیـــان و ضـــرر نشـــوند.« او دراین بـــاره گفـــت: »می 
خواهـــم اعلام کنم کـــه از این پس دیگـــر چیزی به 
نام اجـــاره تیـــم، فریز و هبه که چندســـالی اســـت 
به غلط مرســـوم شـــده، نداریـــم. از همیـــن جا به 
تمام عزیزان، پیشکســـوتان، بزرگان فوتبال و همه 
افـــراد مرتبط بـــا فوتبال اعـــلام می کنم از امســـال 
هیچ تیمـــی را به صـــورت رایـــگان در اختیـــار هیچ 
عزیـــزی قـــرار نمی دهیم و خواهش من این اســـت 
که در این راســـتا نه نامه نگاری کنید و نه دســـتخط 
از عزیـــزی بیاوریـــد. اجـــازه بدهیـــد فوتبال مســـیر 
خـــودش را برود و ایـــن چرخه به صورت درســـت و 

صحیـــح ادامه پیـــدا کند.«

ســـعید دقیقـــی ســـرمربی فصـــل گذشـــته 
شـــمس آذر کـــه پـــس از برگزاری جلســـات 
متعدد چندروزه با احمـــد دنیامالی، رئیس 
مجمـــع ملـــوان بـــا عقد قـــراردادی بـــه این 
باشـــگاه پیوســـته بود با پیام رامبد رشیدی، 
سرپرســـت مدیرعاملـــی باشـــگاه مبنـــی بر 
تأمین نشـــدن منابـــع مالی روبه رو شـــد. او 
بـــه مدیران باشـــگاه زمـــان داد تـــا 1۸مرداد 
اقدام بـــه جـــذب بازیکن و اسپانســـر کنند 
و طبـــق بنـــدی کـــه در قـــراردادش وجـــود 
داشـــت، اعلام کـــرد کـــه در صـــورت عمل 
نکـــردن مدیـــران ملـــوان به تعهـــدات خود 
بر مبنای قـــراراداد فی مابیـــن عمل خواهد 
کرد. سرمربی ســـابق ملوان 1۶مرداد پس از 
تمریـــن ملوان به بازیکنـــان و هواداران تیم 
اعلام کـــرد که منتظـــر تصمیمات باشـــگاه 
اســـت و در همیـــن حال، بـــا تصمیم هیأت 
ع داد تا  مدیـــره جـــای خود را بـــه مازیـــار زار
بازیکـــن ســـابق پرســـپولیس و ملـــوان بـــار 
دیگـــر روی نیمکـــت ملوان بنشـــیند. طبق 
شـــنیده ها گفته می شـــد که ســـعید دقیقی 
درحال مذاکره با شـــمس آذر قزوین اســـت 

تـــا به ایـــن تیـــم برگـــردد. او گفـــت: »تمام 
اخبـــار مبنـــی بـــر حضـــورم در شـــمس آذر 
کذب اســـت. باشـــگاه شـــمس آذر با مازیار 
ع قرارداد داشـــت اما گویا مدیران ملوان  زار
به دنبـــال بازگشـــت او و اسپانســـر بودند و 
حضـــورش در نیمکـــت ملـــوان برنامه ریزی 
شـــده بـــود و در نهایـــت ایـــن ســـرمربی به 
ملوان بازگشـــت. درحال استراحت هستم 
و پیگیر احقـــاق حقوق خـــودم و همکارانم 
در باشـــگاه ملـــوان خواهـــم بـــود. مـــن در 
نهایـــت صداقـــت بـــرای ملـــوان بیشـــتر از 
شـــرح وظایفـــم عمل کـــردم و حتـــی برای 
رفع مشـــکلات به دوســـتان مشترک خودم 
و دنیامالـــی التماس کردم چـــون به دنبال 
موفقیـــت بـــودم و مدیرعامـــل و عوامـــل 
اجرایی باشـــگاه ملوان شـــاهد تلاش هایم 
بودنـــد.« دقیقـــی در خصـــوص جدایی اش 
ازملـــوان گفـــت: »قـــراردادم را بـــا باشـــگاه 
ملوان فســـخ نکـــرده ام. 10روز قبـــل این کار 
را پیش بینی می کردم و بـــه احمد دنیامالی 
به صـــورت پیامکی و شـــفاهی اعـــلام کردم 
کـــه اگـــر چنیـــن تصمیمـــی داریـــد بـــا هم 

شـــفاف باشـــیم. البته او در پیامـــک از من  
طلـــب حلالیـــت کرد ولـــی دقیقـــاً مباحثی 
که مطـــرح کرده بودم اتفـــاق افتاد. درحال 
حاضر با ملوان قـــرارداد دارم و هرگونه عقد 
ع غیرقانونی اســـت و  قرارداد بـــا مازیـــار زار
پیگیر حـــق و حقوق خـــودم و همکارانم در 
مراجع قضایی فدراســـیون فوتبال هستم.«

از  اینکـــه ســـعید دقیقـــی  از  پـــس 
شـــمس آذر جدا شـــد، مدیران این 
ع را بـــه جای او  باشـــگاه مازیـــار زار
معرفـــی کردنـــد امـــا فصل شـــروع 

ع از ایـــن تیم جدا  نشـــده مازیار زار
شد و سر از باشگاه سابقش درآورد! 
مهـــرزاد نجفیـــان مالـــک و رئیـــس 
هیأت مدیـــره باشـــگاه شـــمس آذر 
گفـــت: »دقیقـــی همچنـــان درگیر 
باشـــگاه ملـــوان و مســـائل مربوط 

به آن اســـت.
 از ایـــن رو تکلیـــف ســـرمربی را در 
جلســـه هیات مدیره شـــب گذشته 

کردیم. مشـــخص 
 اســـتراتژی باشـــگاه مـــا مشـــخص 
اســـت و ما براســـاس همان برنامه 
قبلی جلـــو می رویم. مربـــی جدید 
نیـــز بایـــد از همیـــن برنامـــه پیروی 

. کند
و  یـــی  ا نگر ا جو مـــا  ســـت  سیا  
بازیکنـــان جـــوان در  از  اســـتفاده 
طول فصـــل اســـت و ریســـک آن را 
نیـــز پذیرفته ایـــم. فصـــل گذشـــته 
نیز بـــا همیـــن روند پیـــش رفتیم و 
گاهی بـــه دلیل اعتماد بـــه جوان ها 
صدمه دیدیم اما پشـــیمان نیستیم 
و همیـــن راه را ادامـــه می دهیـــم.«

او در ادامـــه بیان داشـــت: »ما همه 
ع هم  ایـــن مـــوارد را بـــه مازیـــار زار
گفته بودیم امـــا وقتی قصد جدایی 
داشت بالاخره شـــرایطی فراهم کرد 
تا جدا شـــود . از نظر مـــن فردی که 
قصد جدایی داشـــته باشـــد دنبال 
بهانـــه می گـــردد تـــا جابه جا شـــود 
و کاری نمی تـــوان کرد. اسپانســـری 
که قـــرار اســـت حامـــی مالـــی تیم 
ملوان باشـــد دوســـت و رفیق مازیار 

ع است. زار
 از این رو دوســـت داشـــتند در کنار 
هم باشـــند و شـــرط همـــکاری اش 
بـــا ایـــن باشـــگاه مربیگـــری مازیار 
در تیـــم ملـــوان بود. مـــا از هفته ها 
قبل می دانســـتیم ســـناریو چیست 
از این رو خیلـــی اظهارنظر نکردیم. 
البته مازیار انســـان صدیق، شریف 
و بچـــه بســـیار خوبی اســـت. ما نیز 
بـــرای او احترام قائلیـــم اما مصالح 
او در ایـــن بـــود در کنار اسپانســـری 
که دوســـتش اســـت قـــرار بگیرد و 

ما هـــم مانع نشـــدیم.«

ع غیرقانونی است دقیقی: قرارداد ملوان با زار

ایران در آستانه دریافت مجوز دائمی VAR از فیفا

ع و ملوان را می دانستیم نجفیان: سناریوی زار

برای اولین 
بار است 
که دیدار 
تیم ملی 

در اصفهان 
برگزار 

می شود

 ورزشـــگاه آزادی به دلیل عملیات گســـترده عمرانی کمترین شـــانس را برای میزبانی از تیم ملی خواهد داشـــت. از این رو فدراســـیون فوتبال ایران ناچار بود ورزشـــگاه دوم خود را به کنفدراســـیون فوتبال 
آســـیا معرفـــی کند که پس از بررســـی های صـــورت گرفته از ابعـــاد مختلف تصمیم به انتخاب ورزشـــگاه نقش جهان اصفهان گرفته شـــد. در این بین وضعیت بد چمن ورزشـــگاه نقش جهان ســـبب شـــد 
تـــا قلعـــه نویی پس از بازدید از ورزشـــگاه فولادشـــهر اصفهان، این ورزشـــگاه را بـــرای برگزاری بازی تیم ملی انتخاب کند. ورزشـــگاه فولادشـــهر شـــرایط مطلوبی برای برگـــزاری بازی دارد اما بـــه دلیل برخی 
مشـــکلات مربوط به ورود و خروج هواداران و همچنین برخی مغایرت هایی با اســـتانداردهای AFC  این ورزشـــگاه  از ســـوی فدراســـیون فوتبال ایران به کمیته برگزاری مســـابقات معرفی نشـــده اســـت. 
این در حالی اســـت که طبق قوانین ای اف ســـی فدراســـیون مجاز به انتخاب دو اســـتادیوم برای میزبانی اســـت و نمی توانند ورزشـــگاه ســـوم را به عنوان اســـتادیوم میزبان معرفی کند. از این رو تیم ملی 

ایـــران بایـــد بازی خود مقابل قرقیزســـتان را در یکی از دو ورزشـــگاه آزادی تهران یـــا نقش جهان اصفهان برگزار کرده و گزینه ســـوم دیگـــری وجود ندارد.

AFC با توجه به قوانین

فدراسیون نمی تواند فولادشهر را معرفی کند

دردسر جدید برای تیم ملی فوتبال ایران

ملاقات یوزهای ایرانی با قرقیزستان در بلاتکلیفی 

یی  نو قلعه  میر  ا که  یطی  شرا ر  د
دیدار  برگزاری  با  را  خود  موافقت 
تیم ملی با قرقیزستان در ورزشگاه 
 ، ه کرد علام  ا ن  صفها ا شهر  فولاد
بنا به گزارش های منتشر شده  اما 
کنفدراسیون  قوانین  خصوص  در 
فوتبال آسیا امکان میزبانی تیم ملی 
در این مجموعه وجود ندارد چون 
فدراسیون در زمان مقرر نام ورزشگاه 
فولادشهر را به عنوان ورزشگاه های 
میزبان تیم ملی معرفی نکرده است. 
برای  فوتبال  فدراسیون  مسئولان 
ملی  تیم  دیدار  نخستین  برگزاری 
در مرحله سوم مسابقات انتخابی 
جام جهانی 202۶ با چالشی جدی 
در بحث استانداردسازی ورزشگاه ها 

مواجه بودند.
تا کار  ابتدا امیدوار بودند  آنها در   
تا  آزادی  استانداردسازی ورزشگاه 
زمان برگزاری مسابقات تیم ملی و 
لیگ برتر آماده شود اما این اتفاق 
نیفتاد و ورزشگاه آزادی به بازی تیم 

ملی مقابل قرقیزستان نرسید.
وضعیت  شدن  قطعی  از  پس  آنها 
ورزشگاه آزادی تصمیم داشتند بازی 
ورزشگاه  و  مشهد  در  را  ملی  تیم 
امام رضا)ع( برگزار کنند اما در نهایت 
ن  سیو ا ر فد  . ند رسید ن  صفها ا به 
 AFC به  را  جهان  نقش  ورزشگاه 
معرفی کرد اما کیفیت بد چمن این 
در  مسئولان  تا  شد  باعث  ورزشگاه 

نهایت به فولادشهر برسند.
 در این بین ورزشگاه فولادشهر هم 
بحث  در  ورزشگاه ها  یر  سا مانند 

 . رد ا د مشکلاتی  ی  ساز رد ا ستاند ا
ورزشگاه  نور   ،VAR اتاق  استقرار 
ایرادهای  جمله  از  موارد  سایر  و 
این  در  است.  فولادشهر  ورزشگاه 
ت  هیأ ئیس  ر  ، ی طاهر علی  بین 
فوتبال استان اصفهان به »ایران« 
می گوید: »تلاش ما بر این است تا در 
فولادشهر بهترین میزبانی را داشته 
باشیم. اتاق VAR درست شده و قرار 
است برای رفع سایر ایرادها جلسه ای 
برگزار شود تا مشکلات این ورزشگاه 
VAR هم  کار نصب  برطرف شود. 
در هفته جاری انجام خواهد شد. 
فدراسیون فوتبال دومین دستگاه 
اصفهان  به  اراک  از  پس  را   VAR
می فرستد تا این بازی با کمک داور 

ویدیویی برگزار شود.« 
 او با اشاره به برگزاری دیدار ایران – لبنان
در مسابقات مقدماتی جام جهانی 
2022 قطر که در مشهد برگزار شد، 
در  بازی  این  بود  »قرار  می افزاید: 
اتفاق  این  که  برگزار شود  اصفهان 
نیفتاد. برای اولین بار است که دیدار 
تیم ملی در اصفهان برگزار می شود و 
امیدواریم که این موضوع باب شود و 
از این به بعد شاهد برگزاری بازی های 
تیم ملی در استان های دیگر باشیم.«
 طاهری در خصوص حضور هواداران 
خانم در دیدار تیم ملی با قرقیزستان 
بیان می کند: »بحث حضور خانم ها 
و  است  بین المللی  ورزشگاه ها  در 
جهان  نقش  و  فولادشهر  ورزشگاه 
حضور  ی  برا لازم  ی  ها رد ا ستاند ا
استان  و  دارند  را  خانم  هواداران 
در  بانوان  حضور  تجربه  اصفهان 
شته  ا د ا  ر لمللی  بین ا ت  بقا مسا
شورای  تصمیم  به  منوط  این  اما 
تأمین استان اصفهان است. قرار 
تعداد  خصوص  در  تا  است  این  بر 
تماشاگران برای تماشای دیدار تیم 

ملی تصمیم گیری شود.«

گزارش یک

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

در ایـــن بیـــن مهـــدی محمدنبـــی، 
نایـــب رئیـــس فدراســـیون فوتبال 
در خصـــوص ایـــن موضـــوع کـــه آیا 
زشـــگاه  ور نـــد  ا می تو ن  راســـیو فد
ســـومی را به عنـــوان میزبانـــی بازی 
بـــا قرقیزســـتان در نظـــر بگیـــرد به 
»ایران ورزشـــی« می گوید: »ما به ای 
اف ســـی اعلام کردیم کـــه بازی تیم 
ملی یـــا در تهران برگزار می شـــود یا 
در اصفهـــان که در نهایـــت تصمیم 
بر این شـــد تا این بازی در ورزشـــگاه 
فولادشـــهر اصفهان برگزار شود. این 
ورزشـــگاه شـــرایط خوبی دارد و می 
تواند میزبـــان خوبی باشـــد.« او در 
پاســـخ به این ســـؤال که آیا برگزاری 
دیدار تیم ملی در فولادشـــهر قطعی 
اســـت، بیان می کنـــد: »ایـــن بازی 
قطعاً در ورزشـــگاه فولادشـــهر برگزار 

خواهد شـــد.«

 نبی: بازی تیم ملی 

در فولادشهر برگزار می شود

تراکتور وضعیت پورحمیدی را مشخص کرد

نه قطعی، نه قرضی
حســـین پورحمیـــدی، دروازه بان 
تراکتـــور ســـال گذشـــته بـــه دلیل 
پایان قرارداد قرضـــی با آلومینیوم 
و  بازگشـــت  تراکتـــور  بـــه  اراک 
جایگزین محمدرضا اخباری شـــد 
که در نخستین فصل حضورش در 
جمع سرخپوشان تبریزی فرصت 
انجـــام بـــازی در تمـــام رقابت ها را 

بـــه دســـت آورد و 1۸ کلین شـــیت 
بـــه ثبـــت رســـاند، ولی اکنـــون در 
وضعیتی قـــرار دارد که نمی خواهد 
در این تیـــم بماند. انتقال علیرضا 
بیرانونـــد به تراکتور موجب شـــده 
تـــا پورحمیـــدی تصمیـــم بـــه ترک 
تراکتـــور بگیـــرد، اما این باشـــگاه 
تصمیمـــی بـــرای انتقـــال قطعی یا 

قرضـــی گلر خـــود به تیـــم دیگری 
نـــدارد و می خواهد فضـــای رقابتی 
بیـــن دو گلر ملـــی خود بـــه وجود 
بیـــاورد. پورحمیـــدی که دو ســـال 
دیگر با تراکتور قـــرارداد دارد ابتدا 
در تلاش بـــرای دریافت رضایتنامه 
به طـــور قطعـــی بـــود، اما پـــس از 
اینکه باشـــگاهش مخالفت خود را 

با ایـــن موضوع اعلام نمـــود، برای 
انتقال قرضی تـــلاش کرد که هنوز 
ایـــن اتفـــاق هـــم نیفتاده اســـت. 
ســـعید مظفـــری زاده، مدیرعامل 
باشـــگاه تراکتـــور در واکنـــش بـــه 
پورحمیـــدی  حســـین  مصاحبـــه 
پیرامـــون درخواســـت عاجزانـــه 
بـــرای جدایـــی از ایـــن تیـــم بیان 

داشـــت: »پورحمیدی در تمرینات 
مـــا حضور دارد. او بازیکن باشـــگاه 
اســـت و قـــرارداد دارد. تصمیـــم 
باشـــگاه فـــروش یا انتقـــال قرضی 
ایـــن بازیکن نیســـت. مگـــر اینکه 
ایـــن تصمیـــم تغییـــر کند، امـــا تا 
ایـــن لحظه بـــه فکر اســـتفاده از او 

در طـــول فصل هســـتیم.«

سیســـتم  از  اســـتفاده  آمـــوزش 
کمـــک داور ویدئویـــی بـــه داوران 
دیـــروز در حضور نماینـــده فیفا به 
پایان رســـید. داوران تحت آموزش 
بـــازی  یـــک  جریـــان  در  دیـــروز 
نوددقیقـــه ای بـــرای اســـتفاده از 
سیســـتم VAR قـــرار گرفتنـــد تـــا 
مراحـــل آموزش شـــان بـــه پایـــان 
برســـد. فیفـــا بـــا پایـــان آمـــوزش 
VAR  به صـــورت رســـمی و دائمـــی 
مجـــوز اســـتفاده از این سیســـتم 
را بـــه فوتبال ایـــران خواهـــد داد. 
طـــی روزهای گذشـــته مســـئولان 
و  لیـــگ  ســـازمان  فدراســـیون، 

اعضـــای باشـــگاه آلومینیـــوم در 
حـــال انجام یک همـــکاری نزدیک 
  VAR برای پیاده ســـازی سیســـتم
در ورزشـــگاه امـــام خمینـــی اراک 
بودنـــد و عصـــر دیـــروز مراحـــل 
نهایی ایـــن موضوع به ســـرانجام 
رســـید. یکـــی از اقدامـــات حیاتی 
  VAR برای پیاده ســـازی سیســـتم
طراحـــی اتـــاق داوران سیســـتم 
کمـــک داور ویدئویـــی اســـت که 
مســـئولان باشـــگاه آلومینیوم این 
مأموریت را انجام داده اند. گفتنی 
است با این شـــرایط دیگر مشکلی 
بـــرای برگـــزاری دیـــدار افتتاحیـــه 

پرســـپولیس و آلومینیـــوم تحـــت 
سیســـتم کمـــک داور ویدئویـــی 

وجود نـــدارد .

جزئیات استفاده از سیستم 
کمک داور ویدیویی  در لیگ 

برتر
VAR بـــه  پـــس از ورود محمولـــه 
گذشـــته،  چهارشـــنبه  در  ایـــران 
عملیات نصب و راه اندازی سیستم 
کمـــک داور ویدیویی در ورزشـــگاه 
امـــام خمینـــی)ره( شـــهر اراک آغاز 
شـــد تا بدون از دســـت دادن زمان 
مـــورد ارزیابی و تســـت نهایی برای 

اســـتفاده از این سیستم در بیست 
رقابت هـــای  دوره  چهارمیـــن  و 
لیـــگ برتـــر قـــرار بگیرد. محســـن 
حکیـــم، عضو کارگـــروه نظـــارت بر 
تجهیز، نصب و راه اندازی سیســـتم 
کمـــک داور ویدیویـــی فدراســـیون 
و  نصـــب  خصـــوص  در  فوتبـــال، 
سیســـتم  لـــه  محمو ی  ز ا نـــد ه ا ا ر
داور ویدیویـــی در ورزشـــگاه امـــام 
اراک گفـــت:  خمینـــی)ره( شـــهر 
»خوشـــبختانه دســـتگاه بـــه طـــور 
کامل در ورزشگاه نصب و راه اندازی 
شـــد و تســـت های مربوطه را انجام 
دادیـــم کـــه موفقیت آمیـــز بـــود.« 

او افـــزود: »طبـــق قوانیـــن جـــاری 
فیفـــا بازی شبیه ســـازی شـــده ای را 
برگـــزار کردیم کـــه طـــی آن داوران 
آموزش دیـــده بـــه طـــور کامـــل که 
شـــامل تیـــم داوری داخـــل زمین و 
داوران مربوط به VAR اســـت این 
بـــازی را قضاوت کردنـــد. ۶ دوربین 
مربوطه در ورزشـــگاه نصب و تست 
شـــد. اطلاعـــات مربـــوط بـــه بازی 
شبیه ســـازی شـــده در اختیار فیفا 
قـــرار می گیـــرد تا مجـــوز برگـــزاری 
بازی هـــای لیگ برتر را در ورزشـــگاه 
امـــام خمینـــی اراک با اســـتفاده از 

VAR صـــادر کند.«

واکنش


